
Referat fra Badminton Sjællands (BS) Årsmøde den 25. april 2016. 
Dagsorden er brugt som skabelon, og referatet er skrevet med rødt. 
 

 
Velkommen til Badminton Sjælland’s Årsmøde 2016 

et’ møde bestående af  
Årsmøde, dabatmøde og informationsmøde. 

 
Mandag den 25. april 2016 kl. 18.00 i Taastrup Idræts Haller 

 

DAGSORDEN: 

 
1. Valg af dirigent  

Torsten Berg (TB) blev valgt som dirigent 
2. Valg af referent  

Ellen Schytt blev valgt som referent 
3. Konstatering af mødets lovlighed  

TB konstaterede at mødet var lovligt/beslutningsdygtigt, da mødet var indkaldt iflg. BS’s love, og alle deadlines var 
overholdt.  
TB præciserede derefter den nye fremgangsmåde for valg af bestyrelsesmedlemmer og at bestyrelse konstituerer sig 
selv. 

4. Optælling af fremmødte repræsentanter  
21 stemmeberettigede repræsentanter var mødt frem. 

5. Beretning om kredsens virksomhed (se vedlagte beretninger fra formand + udvalgsformænd)  
Igen præciserede TB den nye fremgangsmåde vedr. fremlæggelse af beretninger (beretningerne bliver ikke gennemgået 
på mødet, da alle har modtaget dem skriftligt forud). 
Formanden var den eneste der tog ordet, og fremhævede enkelte punkter som 

• Kontingent 
• Medlemstal for BS / BD i 2015 (nedgang på ca. 6 %) 
• Den vedvarende vigtighed (også i 2015/16) af frivilligt arbejde, selvom flere opgaver udføres af ”prof folk” 
• Takkede Anders Hebo for mange års virke som ”BS-administrator” og sagde velkommen til Vibeke Ringbæk, 

som ny kvinde på posten. 
Steen Fladberg / Køge havde et par spørgsmål vedr. ”kredsens SEN talent arbejde”. 
Lars Jacobsen / Virum Sorgenfri spurgte til afviklingen Serie2 holdturneringen, som ikke havde været optimal. 
Efter Anders Nielsen havde svaret på disse spørgsmål, blev beretningerne taget til efterretning. 

6. Fremlæggelse af det reviderede regnskab  
Kresten Valdal gennemgik det reviderede regnskab, som var fremsendt til alle før mødet. 
Kresten oplyste også, at sidste års beslutning om at ændre regnskabsår (fra 1/7-30/6 til 1/1-31/12), ville få indflydelse på 
egenkapitalen. 
Steen Fladberg spurgte, om noget af den store egenkapital kunne bruges til nye tiltag for fremme af badmintonsporten. 
Bestyrelsen svarede, at samarbejdet mellem BD og DGI via ”Badminton – bevæg dig for livet” (BBDFL) har ”fremme af 
badmintonsporten” som fokusområde, men at bestyrelsen gerne hørte om nye tiltag, som BS kan støtte. 
Henry Kristensen/TIK spurgte om hvordan egenkapitalen ville blive berørt af det ændrede regnskabsår. 
Kassereren svarede, at det afhænger af en igangværende revurdering af de fremtidige regnskabsprincipper, men at det 
forventeligt ville have en væsentlig negativ påvirkning.   
Derefter blev regnskabet godkendt. 
7. Behandling af indkomne forslag.  
Der var ikke modtaget nogen forslag. 
 
Vi ændrede rækkefølgen, så b) blev behandlet før a) og c) 
Punkt 8 ligger uden for referat af Årsmødet, men følgende punkter kan nævnes: 
Punkt b) 
Bo Jensen: 

• BD’s nye organisation (med stor vægt på ”service afd.” som skal supportere hverdagen i klubberne) 
• Internationale turneringer udvides med 3 (med store præmie summer etc.) 
• Kollektiv rejseforsikring via DIF / Tryg 

René Toft: 
• Den danske holdturnering har høj prioritet 
• BD / DGI samarbejdet – de sidste knaster er nu fjernet, så samarbejdet kører fint 



Punkt a) 
Anders Nielsen gennemgik alle holdsammensætninger som d.d. findes for SEN, VET og Motionister hos BS og DGI. 
Det helt store formål med sammenlægning af BS og DGI’s holdturneringer, er at fokusere på den type holdturnering, som 
”ikke virker optimalt”, og lade de velfungerende holdturneringer køre videre. Derfor vil der, til den kommende sæson, ikke 
ske revolutioner, men blive udarbejdet et oplæg, for de turneringer, hvor en ny sammenlægningen giver bedre, sjovere, 
etc. turneringer. BS og DGI arbejder i skrivende stund på oplægget, som hurtigt vil blive udsendt. 
Anders Nielsen havde er række spørgsmål til Årsmødet som deltagerne besvarede 

• Tilmeldingsfrist (1/8 eller 1/9) 
• Holdrunder 
• Flytning af kampe (give mere ”elastik” (måske op til 14 dage på begge sider af en holdrunde) 

Punkt c) 
Tommy Kristoffersen fra BBDFL gav en status på BBDFL’s arbejde gennem det sidste12-18 mdr. 
Den store ”værktøjskasse” som BBDFL kan hjælpe klubberne med er begyndt at virke. 
Tommy fik virkeligt trykket igennem, at BBDFL er sat i verden for at hjælpe jer klubber med at få: 

• Flere medlemmer 
• Bedre træning 
• Bedre/nemmere bestyrelsesarbejde 
• Og en lang række flere punkter 

BBDFL afholder via DGI’s landsdelskontorer nogle ”Netværksmøder”, hvor klubberne for gennemgået BBDFL’s 
”værktøjskasse”, og får opbygget er lokalt netværk.  
Det opfordres kraftigt fra BS, at I klubber deltager i disse ”Netværksmøder”, da alle allerede nu kan se, at udbyttet er 
stort.  
  
8. I en pause i Årsmødet behandles punkt 8 (punkt a – c). 
a) 
Temaemne: Senior-, Veteran- og Motionsspiller-holdturnering i fremtiden.  
Som et af de første resultater fra samarbejdet mellem BD og DGI, startede den fælles ungdoms-holdturnering på 
Sjælland i denne sæson (2015-16). Med samme ”samarbejdsånd” er turen nu kommet til planlægning af en fælles 
Senior-, Veteran- og Motionsspiller-holdturnering. Disse fælles holdturneringer er aftalt til start-up i sæson 2016-17. 
Planlægningen er i gang, men for at få alle vigtige input med, vil bestyrelsen gerne fremlægge et oplæg, som så danner 
grundlag for en diskussion mellem alle fremmødte klubber/medlemmer. 
b)  
Information fra BD’s top ved direktør Bo Jensen / formand Rene Toft vedr. ”den nye BD-organisation” og BD’s 
forventninger til BD / DGI samarbejdet. 
Bo Jensen  
c) 
”Badminton – bevæg dig for livet” (BBDFL) ved Ib Møller Pedersen og Tommy Kristoffersen kommer og givet en status 
for 1. års virke, hvad er planen for de næste 12 mdr. + få input fra klubberne – hvad er BBDFL vigtigste indsatsområde 
for at hjælpe klubberne til at vokse (flere medlemmer). 
 
Efter punkt 8 genoptog TB Årsmødet. 
  
9. Valg af bestyrelse:  
a. Valg af formand, Jack Schytt - er villig til genvalg 
Jack Schytt blev genvalgt 
b. Valg af økonomiansvarlig: Kresten Valdal - er ikke på valg  
c. Valg af 0 – 2 bestyrelsesmedlemmer:  
Bestyrelsens indstilling var 0, som blev vedtaget 
Valg af Næstformand: er ikke besat – ingen opstillet, ingen blev valgt 
Valg af Seniorspilleudvalgsformand - Anders Nielsen er ikke på valg  
Valg af Ungdomsudvalgsformand – Hans Jørn Hansen er villig til genvalg 
Hans Jørn Hansen blev genvalgt  
Valg af Veteranspilleudvalgsformand – Bestyrelsen foreslår Lene Holm Jensen  
Lene Holm Jensen blev valgt 
Valg af Dommerudvalgsformand - Jack Schytt er villig til genvalg 
Jack Schytt blev genvalgt  
Valg af diverse udvalgsmedlemmer - ingen opstilles af bestyrelsen - de valgte udvalgsformænd konstituerer selv 
udvalgene. Ingen udvalgsmedlemmer blev valgt 
10. Valg af BS-repræsentanter + observatører til BD’s repræsentantskabsmøde lørdag den 28. maj. 2016  
Antallet vil blive oplyst på mødet. Antallet er afhængig af medlemstallet i BS.  
BS har 9 repræsentanter og følgende blev valgt: 
Finn Diwas / dommerudvalget 
Kenneth Højlund / Solrød 
Henry Kristensen / TIK 



Klavs Andreassen 
Bjarne Eriksen 
Birgit Eriksen 
Michael Stage / Skælskør-Slagelse 
Bestyrelsen bemyndiges til at finde 2 yderligere repræsentanter 
11. Valg af revision  
a. Valg af 2 kritiske revisorer - Ole Holm og Finn Jensen villig til genvalg 
Både Ole Holm og Finn Jensen blev genvalgt  
b. Valg af 1 revisorsuppleant  
Ingen blev valgt, men bestyrelsen blev bemyndiget og opfordret til at finde en. 
12. Eventuelt:  
Birgit Eriksen: Godt Årsmøde, men der skal findes et nyt lokale eller sted til afholdelse, hvor man sidder ordentligt og kan 
høre. 
13. Valg af mødested for næste Årsmøde (2017) 
Punkt 13 udgår iflg. sidste års vedtagelse (bestyrelsen bestemmer tid og sted). 
  
Love for Badminton Sjælland § 20 lyder:  
”På årsmødet er hver medlemsklub berettiget til at stille med 1 repræsentant for hver påbegyndt 200 aktive medlemmer. 
Dog kan ingen klubber have flere repræsentanter end kredsens bestyrelse tæller. På mødet har kun personligt 
fremmødte klubrepræsentanter samt medlemmer af kredsens bestyrelse og de i § 30 nævnte udvalg stemmeret. Ingen 
personer har mere end ’en stemme. Ingen klub kan stille med stemmeberettigede repræsentanter, såfremt kontingentet 
ikke er betalt rettidigt. Alle fremmødte har taleret.  
 
 
Badminton Sjælland  
Jack Schytt (formand) 

 

Referent 

Ellen Schytt 


